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7.  Седов А.Е. История основных проблем систематики. //Труды ХХХI научной конференции  


     аспирантов и молодых специалистов по истории науки и техники. Секция истории 
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     истории естествознания и техники. Секция истории биологической и биоорганической химии.    


     ИИЕиТ  АН СССР. Москва, 1989. Тезисы докладов. Депонировано в ВИНИТИ. 16 с.. 
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       48. 19 с.. 


       [Sedov A. E. The living forms' and the coding texts’ interrelations as the manifestation of the 
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      их особенности в отечественной науке.// Институт истории естествознания и техники им. С. 
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      [Sedov A. E. Biology for ethnographists: on some productive analogies. //Issues of the  


       International conference "From the natural history to  the social one: the past in the present and 


       in the future.". IHST RAS, Nov.16-20, 1998. P.8-12.].


33. Седов А.Е. Изменение внешней и внутренней природы человека: эксперименты и тревоги. 


      //В сб. научной конференции "Проблема человека: мультидисциплинарный подход.".


       М., 22-23.10.1998. Институт микроэкономики при Мин. Экономики РФ, Институт человека 


       РАН.  С.162-164. 


       [Sedov A. E. Changing the external and the internal nature of man: experiments and fears.       


       //Issues of the Confer. "The problem of the man: the multidisciplinary  approach.".


       Moscow, Oct. 22-23. 1998. Inst. for microeconomics of the RF Economic Ministry,  


       Institute of Man RAS. P. 162-164.]. 


34.  Седов А.Е. Концепции А.А.Любищева и некоторые современные проблемы систематики и 


       эволюции. //В сб. "Любищевские чтения 1999". Ульяновск, Изд-во Ульяновского гос. 


       пед.университета, 1999. С. 98-102.


       [Sedov A.E. The concepts of A.A.Liubischev and some actual problems of systematics and 


       evolution. //In: "Liubischevskie readings 1999". Ulianovsk, Ulianovsky State Pedagogical  


       University ed., 1999. P.98-102.].


35. Седов А.Е. Подходы к анализу мотиваций научной деятельности биологов. 


      //Материалы XII сессии Международной школы социологии науки и техники".


      СПбО ИИЕТ РАН и др., 24  июня - 4 июля 1999.  


      [Sedov A. E. The analytical approaches to the motivations of scientific activity of the biologists.


      // Issues of the XI session of the International School of  the sociology of science and technology. 


      St.-Peterburg Dept. of IHST RAS et al., June 22 - July 4 1998.].    


36. Седов А.Е. Коммуникации в коллективном разуме человечества: система локальных центров 


      или единый глобальный "супермозг"? //"Проблемы деятельности учёного и научных 


      коллективов.". Международный ежегодник. Выпуск XV. Материалы XIII сессии 


      Международной школы социологии науки и техники "Национальные системы 


      профессиональных коммуникаций в науке и технологии, экономике и политике." (24 июня-4 


      июля 1999 г.).. Санкт-Петербург, Изд-во "Нестор", 2000. С.144-147.


      [Sedov A.E. The communications in the mind of the mankind: the system of local centers or the 


      common global "superbrain"?//"Problems of activities of scientist and of scientific communities.".


      The international annual. Issue XV. Materials of the XIII session of the International school of the 


      sociology of sciences and technologies "National systems of professional communications in 


      science and technology, economics, and politics." (June 24 - July 4, 2000). Sanct-Peterburg, 


      "Nestor", 2000. P.144-147.].    


37. Седов А.Е. Логика и история науки, запечатлённые в метафорах её языка: количественный и 


      структурный анализ профессиональных терминов и высказываний генетики. 


      //Информационный вестник Вавиловского общества генетиков и селекционеров (ВОГиС).


      1999, июль, №9. С.10-20.


      [Sedov A.E. Logics and history of science as impressed in metaphors of its language: the 


      quantitative and structural analysis of the professional terms and reasonings in genetics.


      //The informational herald of the Vavilov society of geneticists and breeders (VOGiS).


      July 1999, No9. P.10-20.].


38. Седов А.Е. Метафоры в генетике. Вестник Российской Академии Наук. 2000. №6. С.526-534.


      [Sedov A.E. Metaphors in genetics. The Herald of the Russian Academy of Sciences. 2000. No 6.


       P.526-534].


39. Седов А.Е. Концепции информации в биологии развития: основные исторические вехи. 


      //ИИЕТ РАН. Материалы Годичной научной конференции 1999 г.. Эдиториал УРСС, 


      Москва, 2000. С.249-252.


      [Sedov A.E. The informational concepts in the developmental biology: the main historical steps.


       //IHST RAS. Materials of the Annual conference of 1999.  Editorial URSS, Moscow, 2000.


       P.249-252.].


40. Левина Е.С., Седов А.Е. Молекулярная биология в России советского периода. (Опыт 


      краткой истории.). //Молекулярная биология. 2000. T.34, №3. С.488-518.


      [This article is translated in English - see reference 46].


41. Седов А.Е. Биоинформатика и биосемиотика: исторический путь от теории к практике.


      // ИИЕТ РАН. Материалы Годичной научной конференции 2000 г.. (В печати.).


      [Sedov A.E. Bioinformatics and biosemiotics: the hisorical way from theories to practices.


      //IHST RAS. Materials of the Annual conference 2000. (In press.).].


42. Седов А.Е. Современная генетика в решении ключевых проблем эволюции. //Материалы 


      Международной ежегодной конференции "От истории природы - к истории общества.". 


      Москва, ИИЕТ РАН и ПИН РАН, 3-10 июня 2000 г.. (В печати.).     


      [Sedov A.E. Modern genetics towards the key problems of evolution.//Materials of the 


       International annual conference "From history of nature to history of society". Moscow,  


       June 3-10,  IHST RAS & Paleontological Institute of RAS. (In press). ].


43.  Седов А.Е. "Горячие точки" современной биологии, проблемы обучения школьников и 


       перспективы интерактивных образовательных технологий. //Материалы Международной 


       школы-конференции по социологии науки и техники "Наука, технология и образование в 


       России в условиях глобализации и трансформации общественной жизни. ". Санкт-


       Петербург, 26 июня - 3 июля 2000 г.. (В печати.).


       [Sedov A.E. The "hot spots" in modern biology, the problems of school education, and the 


       prospectives of the interactive educational technologies. //Materials of the International 


       conference "Science, technologies and education in Russia during globalization and 


       transformation of the social life.". Sanct-Peterburg, June 26 - July 3, 2000. (In press.).].


44.  Седов А.Е. Изменение человеком внутренней и окружающей природы: этика 


       личностей и прагматика мегаполисов. //"Экополис-2000. Экология и устойчивое развитие 


       города ". Материалы III Международной конференции по программе "Экополис" Москва,   


       Биологический факультет МГУ, 24-25 ноября 2000 г.. Москва, Изд-во РАМН, 2000. С.40.


       [Sedov A.E. RAMS Ed., 2000. P.40.].      


 45. Седов А.Е. "Мир с точки зрения биологии". Программа био-модуля в интегративном курсе 


       "Естествознание" для 11-12 классов будущих 12-летних школ.//Сборник МИПКРО по 


       интегративным подходам к преподаванию естествознания. (В печати. Около 20 страниц.).


       [Sedov A.E. "The world: viewpoint of biology.". The program of the bio-block in the integrative 


       course "The natural sciences" for 10th  -11th grades in future 12-year schools. //The compendium 


       of MIPKRO on the integrative aproaches to teach natural sciences. (In press. Near 20 pages.).


       





                 B. The scientific articles written in English.


    


46. Levina E.S., Sedov A.E. Molecular biology in the Soviet Russia. (An Essay). //The English 


      variant - in the regularly  translated Russian journal "Molecularnaya Biologiya" ["Molecular 


      Biology"].  2000. Vol.34, No3. P.420-447.).


47. Sedov A.E. Genetics as developing hypertext: sets of metaphors in multilevel cognitive models.//


      The 7th World Congress of the International Association for Semiotic Studies (IASS/AIS) @Sign 


      processes in complex systems".  Technical University of Dresden, Germany, Oct.6-12, 1999.


      P.347 (The abstract of the lecture made there.).


48. Sedov A.E. Genes, cells, and societies: basic similarities among sign-interpreting systems. 


      //The Materials of  the International Conference on Semiotics. International Semiotics Institute, 


      Imatra, Finland. June 12-20, 2000. "Commentationes in honorem Thomas A.Sebeok 


      octogenarii.".  P.125-132.


49. Sedov A.E. New Russian myths about genetic research in mass-media and in common mind. 


      //The Materials of the International Conference on Semiotics. International Semiotics Institute, 


      Imatra, Finland. June 12-20. 2000. (In press, must be published these days.). 


50. Sedov A.E. Modern macromolecular biology as the possible source for new biomorphic semiosis 


      in architecture.//Materials of the International Congress "The future of the architect. Land, mind, 


      society.". Universitat Politecnica de Catalun'a. Barcelona, Spain. June 7-11,2000. (The summary         


      of the lecture was admitted by the Org. Committee).    


51. Sedov A.E. On some biomorphisms of the Russian one-headed orthodox churches as 


      interpretations of their surroundings.//Materials of the International Congress "The future of the 


      architect. Land, mind, society.". Universitat Politecnica de Catalun'a. Barcelona, Spain. 


      June 7-11, 2000. (The summary of the lecture was admitted by the Org. Committee.).


52. Sedov A.E. Modern genetics and cell biology towards orality and gestuality. //International  


     Conference "ORAGE 2001 (Orality and gestuality)". //Universite de Provence, Aix-Marceille I, 


      France. June 18-22, 2001. (The summary of the lecture is admitted by the Org. Committee). 


53. Sedov A.E.  Metaphors in multilevel concepts of genetics: quantitative and structural analysis  


      reveals both influences of other sciences and genetical hidden knowledge.// The International   


      Conference on Metaphors. Tunis, University of Manouba, April 4-6, 2001. (The summary of 


      the report is admitted by the Org. Committee.).


 


       C. Popular articles written in Russian





       (The names are also translated at English - see below.


         These articles can also be re-written and/or summarized in English by the author) : 





54. Седов А.Е.: Двойники на потоке. //Газета РАН "Поиск". No 40 (490). 3-9 октября 1998. С.10. 


      (0.4 авт. л.). 


     [Sedov A. E. Making the living doubles. //"Poisk" (RAS newspaper), No 40 (490). 


      Oct. 3-9 1998. P.10.  Approx. 300 full lines.].


55. Седов А.Е.:Борис Львович Астауров. // Газета «Первое сентября. Биология» Серия   


      «Российская биология в лицах» (1997). 


     [Sedov A. E.: Boris Lvovich Astaurov  //The teachers'  newspaper "September 1. Biology."  The 


      cycle "Russian biology in the personalities" -at 1997.].


56. Седов А.Е.: Андрей Николаевич Белозерский. (Там же, в 1998).


     [Sedov A. E. Andrey Nikolaevich Belozersky. //Ibid., at 1998.].


57. Седов А.Е.: Генетика ... и метафоры // Биология в школе. 1998. No5.  C.20-24. 


     [Sedov A. E. Genetics and ... metaphors. // The biology in the school. 1998. No 5. P.20-24.].


58. Седов А.Е. Интегрированные естественнонаучные экскурсии: музей-заповедник 


      "Царицыно". //Первое Сентября: Физика. Май 2000, №20. С.2-4.


      [Sedov A.E. The integrated excursions on the natural sciences: the museum-reservation 


      "Tsaritsino". //The September 1: Physics. May 2000, No20. P.2-4.


59. Седов А.Е. Живое и информация. //Биология в школе. 2000, №4. С.8-14.


      [Sedov A.E. Life and information. //The journal "Biology in schools". 2000, No4. P.8-14.


60. Седов А.Е. 7-й Международный конгресс по семиотике и современная биология. //Биология 


      в школе. 2000, №4. С.79.


      [Sedov A.E. The 7th International Congress on Semiotics ant the modern biology. //The journal 


       "Biology in Schools". 2000, No4. P.79.


61. Седов А.Е. "Тиражирование" людей и животных и изменение их наследственности: факты и 


     мифы. (Биология: заметки о клонировании.). //Домашний лицей, 2000. №2. С.18-25; №3 - в 


     печати.    


     [Sedov A.E. "Copying and multiplication" of humans and animals, and changing of their heredity:  


     reality and myths.  (Biology: the essay about cloning.).//The journal "The lyceum at home", 2000. 


     No2. P.18-25; No3 - in press.


62-72. Седов А.Е. Глава "Наследственность" для "Детской Энциклопедии", в том "Человек"(3-е 


           издание:  Москва, "Педагогика-Пресс". Всего - свыше 70 страниц. Принято редакцией.):


    Что изучают генетики:


62. Наследственность.


63. Генотип и фенотип.


64. Геномы: ДНК и РНК, гены, хромосомы. Международная программа "Геном человека.".


65. Мутации.


66. Наследственные болезни.


    Методы современной генетики:  


67. Генная инженерия.


68. Клонирование.


    Некоторые явления, связанные с наследственностью: 


69. Зачатие и беременность.


70. Близнецы.


71. Пол. Гермафродитизм. 


72. Словарь основных генетических терминов.





[62-72. Sedov A.E. The chapter "Heredity" In the volume "The man" of the Childish Encyclopedia  


          (The 3rd edition. Moscow, "Pedagogics-Press" Ed.. Appr. 70 pages. Admitted by the editorial 


           board.).


    The subjects of genetics:


62. Heredity.


63. Genotype and phenotype.


64. Genomes: DNAs and RNAs, genes, chromosomes. The International Program "Human Genome".


65. Mutations.


66. Hereditary diseases.


     The modern genetical methods: 


67. Genetic engineering.


68. Cloning.


    Some phenomena connected with heredity:  


69. Conception and pregnancy.


70. Twins.


71. Sex. Hermaphrodythism.  


72. Glossary of the main genetic terms.





      D. Educational activities, i.e. the original lecture courses. 





1993-94 учебный год.   «Международная педагогическая академия».


7-часовые экспресс-лекции и  экзамены: «Общая биология» - 7 раз, «Общая генетика» - 2 раза, разработка списка тем и вопросов. 


[In 1993-94, in "The international educational academy": the express-lectures and examinations: 


 "Topics in modern biology" - 7 times per 7 hours each, "General genetics" - 2 times per 7 hours.]. 





1996-97 учебный год. Институт психоанализа при Академии гуманитарных исследований. Оригинальный курс лекций «Структуры и функции нервных систем (современная нейробиология для психоаналитиков)» (Официальное название курса для МинВуза - «Анатомия и физиология ЦНС»): разработка плана курса, списка тем, вопросов и литературы к экзаменам; 140 часов лекций (2 потокам - в двух вариантах различной полноты), тематические экскурсии в музеях (палеонтологическом и антропологическом), консультации, зачёты, экзамены. 


[In 1996-97, in the Institute for psychoanalysis in the Academy of the humanitarian research - the  course "Structures and functions of nervous systems (the modern neurobiology for psychoanalysts)". 140 lecture hours, themes'-oriented excursions in the museums of paleontology  and of anthropology, programs, examinations.].





С 1997-98 учебного года по сей день. Московский институт усовершенствования учителей. 


Оригинальные курсы лекций "Общая биология ("Белые пятна" школьных учебников)" (78 часов), "Основы современной экологии." (40 часов), для переквалифицирующихся на специальность "Коррекционная педагогика" - "Основы современной генетики" (40 часов). 


[From 1997-98 up today, in MIPKRO (See above) - the lecture courses: "The modern  


 biology: ("White spots" of school manuals)" (78 h.), "The bases of modern ecology" (40 h.).], for those who are re-qualified to become the correctional educators - "Bases of modern genetics" (40 h.)].





         E. Single oral lectures in Russian (Only those made since 1996 are named here).





1.  Андрей Николаевич Белозерский: загадки биографии. 20-минутный доклад на Учёном совете  


     НИИ биоорганической химии и молекулярной биологии МГУ в ноябре 1995, в порядке  


     подготовки к Международной	 конференции памяти А.Н.Белозерского на 


     Биологическом факультете МГУ (декабрь 1995). (В списке публикаций - см. 55.). 


     [A.N.Belozersky: the enigmas of biography. 20 min. report in the scientific board  of the MSU 


     Institute of bioorganical chemistry and molecular biology - at Nov. 1995. (See ref.55.)].


2. Многообразие форм представления данных в теоретической биологии: многоуровневые 


    модели, парадоксы и идеи. Часовая лекция на конференции «Теоретическая биология и 


    теоретическая экономика», проведенной Тверским Педагогическим институтом, научно-


    исследовательской группой биогерменевтики при Санкт-Петербургском союзе учёных и  


    Институтом национальных моделей экономики в г. Эммаус Тверской обл. В феврале 1996 г. 


    (В списке публикаций - см.17.).


    [The plural data representation  forms in the theoretical biology: multilevel models,  paradoxes, 


    and ideas. 1- hour lecture on the Emmaus conference. (See ref. 17.)].   


3.  Специфика отечественных школ и групп по теоретической биологии. Пленарный доклад на   


Годичной научной конференции ИИЕТ РАН 1996 г. (В списке публикаций - см.19).


     [The specificity of the native schools and groups on theoretical biology. Plenary report in the 


     annual conference in IHST RAS, 1996. (See ref. 19)].


4.   Гены и генетика в потоке времени. Часовой доклад на Межфакультетском Семинаре


      МГУ по изучению времени. Тема семестра: Время. Жизнь. Социум.  12.11.1998.


      [Genes and genetics in the stream of time. One-hour report on the Inter-departmental seminar on 


      the time research. The semester theme: Time. Life. Society. Moscow State Univ., 12.11.1998.].   


5.   История генетики, запечатлённая в метафорах её языка: количественный и структурный    


анализ. 25-минутный доклад на Всероссийской конференции по терминоведению. Москва, 


Филологический факультет МГУ, 21-23.06.1996. (В списке публикаций - см. 20,21,25,37,38, 


46,55). 


[The history of genetics as impressed in the metaphors of the genetic discourse: the quantitative 


 and the structural analyses.  25-min. Report on the All-Russian conference on terminology. 


Moscow,  Dept. of philology, 21-23.06.1996 (See ref. 20,21,25,37,38,46,55)]. 


6.   Генетика - от физикалистского до гуманитарного знания. Два часовых доклада на 


Международной научной конференции «Мировые модели взаимодействия науки и высшего    


образования». Санкт-Петербург, 26.06.-03.07.1996. (В списке публикаций - см. 16.).


[Genetics - from the quasi-physical knowledge up to the humanitarian one. Two one-hour lectures 


on the International conference "The world models of the interactions between the cience and the 


high education". St. Peterburg, 26.06.-03.07.1996. (See ref. 16)].  


Концепции информации в биологии: поиски междисциплинарной методологии и их                                             


особенности в отечественной науке. Пленарный 25-минутный  доклад на Годичной научной    


конференции ИИЕТ РАН.  Апрель 1997 г. (В списке публикаций - см. 22).


[Information concepts in biology: the searches for interdisciplinary methodology and their 


peculiarities in the native science. 25-min. plenary report on the Annual conference of IHST RAS. 


Apr. 1997 (See ref. 22)].  


Что смогла и чего не смогла дать биологам теория информации. 30-минутный доклад на заседании отдела истории химико-биологических проблем ИИЕТ РАН.  Октябрь 1997 г..


      (В списке публикаций- см.: 22-24,41,57).


      [What could and what couldn't give the information theory to the biologists.


      The 30-min. report in the problem group seminar in IHST RAS. Oct.1997.(See ref.22-24,41,57)].  


9.  Устойчивое развитие в биосистемах: феномены, парадоксы и социальные аналогии.


      30-минутный доклад на Международной конференции  «Региональные проблемы и 


      концепции устойчивого развития России». Москва, Международный центр обучающих 


      систем, Институт Госслужбы при Президенте РФ и др. 16-18.12.1997. (В списке публикаций  


      см.26.). 


      [Sustainable development in biosystems: phenomena, paradoxes, the social analogies.


       The 30-min. report on the Int. Conf. "Regional problems and concepts of sustainable 


       development of  Russia.". Moscow, The International center for the educational systems, the RF 


       President institute  for the state service, 16-18.12.1997. (See ref. 26)]. 


10. Клонирование и манипуляции с генами человека: обывательские мифы и научная    


      реальность. Выступления на различных Круглых столах. (В списке публикаций - см. 29,30,


     31,44,48,52,59,65,66).


     [Cloning and manipulations with human genes: popular myths and  scientific realities.


      Reports on various "Round tables" See ref. 29,30,31,44,48,52,59,65,66)]. 


11. Термины генетики: историческая динамика метафор и злободневный 'case study' - 


      клонирование. 30-мин. доклад на Международной конференции "Терминологические чтения  


      РоссТерма. Москва, 3-й Мед. институт., 20.06.1998. (См. те же публикации, что 10.).


      [Genetic terms: the historical dynamics of  metaphors and one case study of the day, i.e. cloning. 


       The 30-min. report on the International conference "The terminological meeting of RossTerm.". 


       Moscow,  3-th Medical Inst., June 20.1998. (See the same references as for 10)].  


12. Биология - этнографам: о пользе аналогий. 30-мин. доклад на 2-х гумилёвских чтениях. 


      Москва, Музей им. А.Е. Ферсмана, июнь 1998. (В списке публикаций - см. 32).


     [Biology for ethnography: on some useful analogies. The 30-min. report on the 2-th Humiliov 


      conference. Moscow, A.E.Fersman Museum, June 1998. (See ref.32)].


13. Аналогичный 30-мин. доклад на Международной школе по социологии науки и техники. 


     СПб, СПбО ИИЕТ РАН, 26.06.-03.07.1998. 


    [The similar 30-min. report on the International  school for the sociology of science and technique.  


      St. Peterburg Division of IHST RAS, St.Pb.  State Univ., June 26 - July 3, 1998.].  


14. Клонирование и реконструирование генов, клеток и организмов: история, мифотворчество, 


      реальность. Новые российские мифы о генетике. 30-мин. доклад там же. (В списке 


      публикаций - см.31).


      [Cloning and reconstructing of genes, cells, and organisms: history, myth-making, reality. 


      The new Russian myths around genetics. The 30-min. report on the same conference. See ref.31.].    


15.  Эксперименты от генов до мозга: этика личности против прагматизма мегаполиса (мифы и 


      факты). 30-минутный доклад на Международной конференции "Проблемы человека в 


      мегаполисах.". Москва, Дом Европы, 15.10.1998. (В списке публикаций - см. 33,44). 


      [Experiments form genes to brains: ethics of  personality versus pragmatics of megapolis. 


       The 30-min. report on the International conference "The problems of man in the megapolis". 


       Moscow, Home of Europe, Oct. 15, 1998. (See ref.33,44.)].   


17. История направленных изменений  природы человека: социальная практика, популярные 


      мифы  и научная этика. 30-мин. доклад на конференции - см. публикацию  33).


      [The history  of directed changes in the human nature: social practices, popular myths, and the 


       scientific ethics. The 30-min. report on the Conference. (See ref. 34.)].


18.  Идея В.И.Вернадского об интеллектуальном центре человечества и современный 


       "cупермозг" - Интернет. 20-минутный доклад на Международной конференции "Идея 


       Вернадского об интеллектуальном центре человечества". Москва, ИИЕТ РАН, 24.03. 1999.


       (В списке публикаций - см.36). 


       [The V.Vernadsky's idea on the intellectual centre of the mankind and the modern "superbrain" - 


        Internet. The 20-min.report on the Int.Conf.:"The V.Vernadsky's idea on the intellectual centre 


        of the mankind". Moscow, IHST RAS, 24.03.1999. (See ref.36.)].


19.   Коллективный разум человечества: система локальных центров или единый глобальный 


        "cупермозг"? Доклад на XIII сессии Международной школы социологии науки и техники 


        "Национальные системы профессиональной коммуникации в науке и технике, экономике и     


        политике". СПбО ИИЕТ РАН и др., 24 июня - 4 июля 1999. (В списке публикаций - см.36.).


        [The common mind of the mankind: the system of the local centers or the united global 


         superbrain"? The lecture on  the XIII session of the International school for sociology of science 


         and technics  “National systems of professional communications in sciences, technologies, 


         economics, and politics.". (See ref.36.).]. 


20.   Концепции информации в биологии развития: основные исторические вехи. 


        //Доклад на  Годичной научной конференции 1999 г.. (В списке публикаций - см.39.).


        [Information concepts in developmental biology: the main historical steps.// The 


        report in the IHST RAS Annual scientific conference,  1999. (See ref. 39)]. 


21.   Биоинформатика и биосемиотика: исторический путь от теории к практике.


       // Доклад на Годичной научной конференции ИИЕТ РАН в 2000 г..(В списке публикаций - 


       см. 41.).


       [Bioinformatics and biosemiotics: the historical trend form theories to practice.


       //IHST RAS. The lecture on the Annual scientific conference 2000. (See ref. 41)].


22.  Современная генетика в решении ключевых проблем эволюции и онтогенеза. 


       Двухчасовая лекция  в Секторе теоретико-методологических проблем истории 


       естествознания, 27 апреля 2000 г.. (Первая часть этой лекции - в списке публикаций см.42).        


       [Modern genetics towards the key problems of evolution and onthogenesis. 


        Two-hour lecture in the Sector  of the theoretical and methodological problems of the history of 


        natural sciences, IHST RAS, Apr. 27, 2000. (The 1st part of this lecture - see ref.42)].


23. Современная генетика в решении ключевых проблем эволюции. Доклад на Международной 


       ежегодной конференции "От истории природы к истории общества.". Москва, ИИЕТ РАН и 


       ПИН РАН, 3-10 июня 2000 г. (В списке публикаций - см. 42.). 


       [Modern genetics towards some key problems of evolution. The report on the International 


        annual conference "From the huistory of nature to the history of society.". Moscow, IHST RAS & 


       PIN RAS, June 3-10, 2000. (see ref.42)].   


24.  Изменения внутренней и окружающей природы человека: этика личностей и 


       прагматика мегаполисов.// Доклад на Международной конференции  "Экополис-2000: 


       Экология и устойчивое развитие города.". Москва, Биологический факультет Московского 


       Государственного Университета, 24-25 ноября 2000 г.. (Принято Орг. Комитетом).


       [How the humans change their internal and external nature: personal ethics and 


       pragmatics of megapolises. // The report on the III International conference on the program 


       "Ecopolis".Moscow State University, Department of Biology, Nov. 25, 2000.].


 


        F. The lectures made in English.





25. Genetics as developing hypertext: sets of metaphors in multilevel cognitive models. The 30 min. 


      lecture at the 7th World Congress of IASS/AIS. Dresden, Germany, Oct.1999. (See ref.46).


26. Genes, cells, and societies: basic similarities among sign-interpreting systems. The 30 min. lecture 


      at the International Conference on Semiotics. ISI, Imatra, Finland, June 2000. (See ref.47).


27. New Russian myths about genetic research in mass-media and in common mind. The 30 min. 


      lecture at the International Conference on Semiotics. ISI, Imatra, Finland, June 2000 (See ref.48).


   


**********************************************************************************


                           Other interests:: 





The philosophical lyrical poet, whose poems are mostly based on the biologist's perception 


(The verses composed mostly in Russian).


      


                         Poetical publications:     


 Some poems of youth - in  the free Moscow dissident magazine «Poiski»: 


          Moscow, «Samizdat», 1977,  


          New York, ‘‘Detinets’’ Ed., 1979. 


      The author’s books of poetry:


       "Vtoroe slovo".  Moscow, ‘‘LIBR’’ Ed., 1995. (Near 240 standard pages).


       "Tok" ("Talk").  Moscow, NIG "ERA", 2000. (The poems of 1995-1999; 64 pages).


       Some poems - in the magazine «Rosa vetrov» No2,3,6,8: Tel-Aviv, 1996-98, 


       in ""Rosa vetrov" v Moskve" (""Rosa vetrov" in Moscow"). Pilies Studio, Tel-Aviv, 1999.
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